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EU: Jedním z plánů elit je s výmluvou na Green Deal a klimatickou katastrofu připravit nás
nejen o peníze a auta, ale do tohoto zbavení nás majetku patří i nemovitosti. Začalo to
zvýšením daní, ale vše pokračuje povinným zateplováním bez ohledu na stáří, stav a
hodnotu domů, kterých se to týká.

  Při cestách po Evropě (protože té se tato úchylnost má týkat) můžete dosud obdivovat různé
architektonické styly a skvosty. Každá země má svou typickou architekturu a domečky v Rakousku
vypadají rozhodně jinak než ty ve Francii. Jde o miliony různých staveb rozličných velikostí, stáří,
užitnosti a samozřejmě se jejich odlišnost zvýrazňuje i místem, na kterém stojí. A nyní by vše mělo
být oblepeno nějakým polystyrénem nebo jinou izolací. Vynecháme li negativní dopady v podobě
různých plísní, s nimiž mají své zkušenosti ti, kteří již ,,izolovali“, přičemž tvrdit, že jde pouze o
špatně provedenou práci, je zavádějící, důsledkem těchto pitomých snah a nařízení by byl zánik
jakéhokoliv historického odkazu na lokální architekturu.

Je vcelku logické, že se jinak ,,perou“ s klimatickými podmínkami na severu Evropy, kde dlouhodobě
při stavbách domů dominuje izolačně dostatečně kvalitní dřevo a silné zdivo, a na jihu Evropy, kde
většinu roku zápasí spíše s teplem, přestože trávit zimní měsíce na Azurovém pobřeží v tamních
bytech vytápěných přímotopem není zrovna levnou záležitostí, se prostě izoluje minimálně. A tak
Finové, Švédi a Norové ovládají spíše metody vytápění, zatímco Jižané preferují kvalitní klimatizace
s možností umět v kritických chvílích i zatopit. Jistě, obojí vyžaduje nějaký solidní příkon elektrické či
jiné energie, tu ale lidé umí vyrábět celkem v neomezené míře, tedy pokud se do toho nevloží opět
ekologové a politici. Je to vcelku logický pokrok s přihlédnutím k tomu, že jsou na jednom kontinentu
místa, kde se průměrné roční teploty liší o desítky °C.

Lze očekávat, že se na severu Evropy staví domy s vynikajícími tepelnými vlastnostmi, zatímco zdi na
jihu mají u moderních maximální tloušťku 25 cm a izolace chybí. Naše Střední Evropa má opět své
specifikum v tom, že letní měsíce jsou vcelku přívětivé a zimní nijak dramatické. Běžný občan se
doma obejde bez klimatizace, v zimě topit musí. Domy u nás nepřipomínají papundeklové stavbičky,
naopak nepříliš kvalitní středoevropské dřevo nedokáže dosáhnout na schopnosti toho severského.
To je prostě příroda. A tak se tu dlouhodobě používají především cihly od různých výrobců, od
kamenů se už dávno upustilo a u nových domů jsou pouze dekoračním doplňkem. Hitem posledních
let jsou dřevostavby, ale znáte to. Vlk přijde, foukne a barák letí. Můžete si myslet co chcete, ale dům
má být cihlový. Tečka. Jakýkoliv tepelný štítek nikoho před plísní, dřevomorkou a podobnými
skutečnostmi neochrání.

Honění se za každou cenu za vynikajícím tepelným koeficientem je tak hitem posledních let bez
ohledu na další aspekty. Vše má svou míru. Nelze se zlobit na dobré vlastnosti trojskel, má to svou
logiku především u hodně prosklených staveb. Lze doporučit kvalitní izolaci u novostaveb zespoda od
podlahy, u starších už s tím nic bez zásadního zásahu do konstrukce domu neuděláte a je to příšerně
drahé. Zamezit úniku tepla přes střechu je vcelku logické a správné, navíc to lze uplatnit u většiny i
starších domů. Ale oblepit fasádu všech domů zvenku je normální zvěrstvo, které se nemůže prostě
nikdy plošně povést. Zmizely by všechny architektonické detaily a styly, navíc u většiny domů to
prostě ani nejde. Představa toho, že by stejně dopadly rodinné a bytové domy v celé EU, je prostě
nesmyslná a opět se jen ukazuje, že stát se úředníkem pod vedením z Bruselu znamená dosáhnout
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jistého bodu idiocie. Přidejme i po několika letech potřebné výměny izolací a obrovské množství
odpadu jen těžko zlikvidovatelného. Ekologie tak dostane další ránu, protože tolik plastů spálit či
někde odložit čistě nelze.

Energetická náročnost lidstva logicky s rostoucím množstvím lidí a technologickým pokrokem (často
sebedestruktivním) stoupá. Vytápění a ochlazování naši příbytků je logickým důsledkem zvyšování
životní úrovně. Člověk by se tak měl zaměřit nato, aby se naučil co nejlevněji a zároveň
nejjednodušeji vyrábět elektřinu. A to i s přihlédnutím na to, že na likvidaci jedné sluneční
velkofarmy stačí jedno krupobití a následná demontáž panelů je dražší než stavba. Také pryskyřicové
vrtule větrných elektráren působící záporně na životní prostředí, je li jich moc, musí jednou někdo
demontovat a někam uklidit, přičemž jejich zahrnutí zeminou není zrovna ukázkou vrcholných
lidských schopností. Nicméně to vše umíme zvládnout pomocí jaderných elektráren a dalšími
cestami. Jenže to by u moci nesměli být demagogové ničící vše včetně historických odkazů. Jisté je,
že zateplit celou Evropu se nikdy nepodaří, a to jak u budov, tak i pomocí genderu. Je však třeba se
vzepřít všem těmto snahám. Zvláště, když záměrem elit není čistá planeta, ale naše poslušnost a
chudoba. Už se lidé probuďte. Vše směřuje k tomu, že se z Evropy má stát jeden velký koncentrák a
z vás jeho obyvatelé.
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